
PROTOKÓŁ NR XLI/09
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE

z dnia 26 czerwca 2009 r.

Sesja trwała od godz. 15.00 do godz. 17.45.

Na ogólną ilość 15 radnych obecnych było 12 zgodnie z listą obecności
stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu.

W sesji Rady udział wzięli:
- radni według załączonej listy obecności,
- Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin,
- Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin,
- Emilia Rajewska – Skarbnik Gminy Żychlin,
- Krzysztof Anyszka – Kierownik Ref. BPI,
- W zastępstwie Kierownika Ref. RGO – Zofia Pietrzak,
- Waldemar Kardasz – Radca prawny,
- Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli wg załączonej listy obecności.

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady - Pani Zofia Pilarska.

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza, Zastępcę Burmistrza,
Skarbnika, Kierowników Referatów Urzędu, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów
Osiedli oraz wszystkie osoby przybyłe na obrady Sesji.

Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej
prawomocność do podejmowania uchwał.

Poprosiła o zgłaszanie  zmian bądź uwag do proponowanego porządku obrad.
Do proponowanego porządku obrad zgłoszono następujące zmiany:

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin wniósł o wprowadzenie do
porządku obrad w punkcie 3 następujących projektów uchwał:
1. w podpunkcie h):

„h)  projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy
Żychlin na rok 2009 oraz zmiany Uchwały Nr XXXIII/171/08 Rady
Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu
gminy Żychlin na rok 2009”.

2. w podpunkcie i):
„i)  projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na

realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Rozbudowa infrastruktury technicznej
– Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. 1-go Maja i we wsi Pasieka – część II”
zaplanowanego w budżecie Gminy Żychlin na 2009 r.”

3. w podpunkcie j):
 „j) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie umowy dotacji z

Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi
oraz zaciągnięcia zobowiązania wekslowego”

Innych propozycji zmian nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady  - przystąpiła do głosowania zmian.
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1. Za wprowadzeniem do porządku obrad w punkcie 3 podpunktu h):
„h) projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy

Żychlin na rok 2009 oraz zmiany Uchwały Nr XXXIII/171/08 Rady
Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu
gminy Żychlin na rok 2009”

głosowało - 10 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   2 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie zmiany przez Radę.

2. Za wprowadzeniem do porządku obrad w punkcie 3 podpunktu i):
„i) projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na
realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Rozbudowa infrastruktury technicznej –
Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. 1-go Maja i we wsi Pasieka – część II”
zaplanowanego w budżecie Gminy Żychlin na 2009 r.”

głosowało - 11 radnych,
 „przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radny.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie zmiany przez Radę.

3. Za wprowadzeniem do porządku obrad w punkcie 3 podpunktu j):
 „j) projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie umowy dotacji z

Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi
oraz zaciągnięcia zobowiązania wekslowego”

głosowało - 10 radnych,
 „przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radny.
1 radny nie wziął udziału w głosowaniu.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie zmiany przez Radę i przystąpiła do
przyjęcia porządku obrad wraz z przyjętymi  zmianami.

Za przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem zmian głosowało 10 radnych
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   2 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym
brzmieniu:

1. Otwarcie Sesji i przyjęcie porządku obrad.
2. Zapytania i wolne wnioski.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:
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a) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żychlin na rok 2009 oraz
zmiany Uchwały Nr XXXIII/171/08 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 30
grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Żychlin na rok 2009,

b) zmiany Uchwały Nr XXXV/187/09 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia
25 lutego 2009r. w sprawie przeznaczenia środków finansowych na
uruchomienie służb ponadnormatywnych Policji na terenie Gminy
Żychlin,

c) wyrażenia/nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy
środków stanowiących fundusz sołecki,

d) ustanowienia logo Gminy Żychlin,
e) przyjęcia „Strategii wizerunku Żychlina. Żychlin - miasto z pulsem",
f) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy

Żychlin,
g) przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań  i

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy i  Miasta Żychlin"
zatwierdzonego Uchwałą Nr 214/XXXIX/2001 Rady Gminy i Miasta
Żychlin z dnia 30 lipca 2001 r.,

h) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żychlin na rok 2009 oraz
zmiany Uchwały Nr XXXIII/171/08 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 30
grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Żychlin na rok 2009.

i) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na realizację zadania
inwestycyjnego pn.: „Rozbudowa infrastruktury technicznej – Budowa
kanalizacji sanitarnej w ul. 1-go Maja i we wsi Pasieka – część II”
zaplanowanego w budżecie Gminy Żychlin na 2009 r.,

j) wyrażenia zgody na podpisanie umowy dotacji z Wojewódzkim Funduszem
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi oraz zaciągnięcia
zobowiązania wekslowego.

4. Przyjęcie sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 r." oraz „Gminnego
Programu Przeciwdziałania Narkomanii".

5. Przyjęcie planu pracy Rady na II półrocze 2009 r.
6. Przyjęcie planów pracy Komisji Rady na II półrocze 2009 r.
7. Informacja z pracy Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 8 maja

2009 r. do 10 czerwca 2009 r.
8. Odpowiedzi na zapytania.
9. Sprawy różne.
10. Przyjęcie Protokołu Nr XXXIX/09 z dnia 19 maja 2009 r. i Protokołu Nr

XL/09 z dnia 5 czerwca 2009 r.
11. Zakończenie obrad.

Do p-tu 2. Zapytania i wolne wnioski.

Mieszkaniec Żychlina - Włodzisław Tomaszewski –   reprezentant użytkowników
garaży nad rzeką ( jest tutaj wraz z p. Mariolą Gaweł) – poinformował Szanownych
Radnych o nielegalnie wykopanym rowie wzdłuż garaży. Umotywował to tym, że
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posiadają mapę geodezyjną z dnia 18.06.09, na której takowych naniesień nie ma.
Rów wykopano bez zezwolenia, nadzoru budowlanego, na gruntach, które są
własnością użytkowników garaży (posiadają akty własności). Nie wiedzą na czyje
polecenie został wykopany. Byli u p. Gałązki – Zastępcy Burmistrza, który twierdzi,
że zrobiono to w celach odwodnienia. Wykopany rów blokuje wyjazdy. Dlaczego na
wniosek jednego użytkownika wykopano rów, jakie poniesiono koszty? Występuje
zagrożenie bezpieczeństwa dzieci przechodzących kładką  do szkoły, dzieci narażone
są na kolizję z samochodem.
Prośba do Komisji Rewizyjnej – by  zajęła się tym tematem. Po raz trzeci występuje
taka sytuacja,  i za każdym razem droga jest odblokowywana. Była utwardzana ze
środków gminy, jest naniesiona jako droga żużlowa.

Mieszkanka Żychlina - Maria Gaweł –  użytkownik garażu – co się takiego
wydarzył że po 30 latach przerwano drogę, blokując przejazd do garaży? Uważa, że
rów jest wykazany na mapach, ale do słupa. Sami zadbali o utwardzenie drogi, co 2
lata z własnych składek utwardzali żużlem. Uważa, że przyczyną dzisiejszego stanu
jest „nowy człowiek”, który już wcześniej blokował kłódki, robił im „psikusy”.
Wnosili skargi na policje, osoby, które zgłaszały problemy w następstwie mieli
blokowane kłódki. Stąd też ponawia pytanie – co się takiego wydarzyło, że zostali tak
potraktowani. ?  Wskazała również na występujące niebezpieczeństwo dla dzieci
bawiących się na placu  przy blokach,   zły stan nawierzchni drogi wzdłuż bloków,
brak widoczności, niebezpieczny zjazd z kładki przed garażami. Droga wygodna,
zadbana  została zablokowana, narażając użytkowników garaży, dzieci i przechodniów
na niebezpieczeństwo. Bardzo prosi o zajęcie się tą sprawą.

Zastępca Burmistrza - Zbigniew Gałązka – potwierdził fakt złożenia wniosku przez
jednego z użytkowników. Rozmawiał  z p. Tomaszewskim. Dysponuje mapami
geodezyjnymi, na których droga 1076/8  jest wykazana „droga bez nazwy”, w związku
z tym użytkownicy nie ponieśli kosztów operatu od nieruchomości.  Można uznać, że
jest to nielegalny przejazd na gruncie prywatnym. Kto to zrobił ? ( może tylko
domniemywać ). Utwardzono drogę bez zgody właściciela. Przedłużono rów ponieważ
jeden z „ garażowiczów” był zalewany. Rów odtworzono zgodnie z planami.

Włodzisław Tomaszewski – na pytanie p. przewodniczącej  odpowiedział, że nie jest
zadowolony z odpowiedzi. Na dowód  swej wypowiedzi przedstawił przewodniczącej
rady  mapę geodezyjną.

Przewodnicząca Rady – Zofia Pilarska - skierowała zapytanie do Burmistrza Gminy
– czy ta mapa jest aktualna ?

Burmistrz - Grzegorz Ambroziak – sprawa została przyjęta do protokółu, będzie
rozpatrzona i udzielona  odpowiedź na piśmie. Dziś wysłuchano argumentów, sprawa
jest otwarta, zastanowią się jak pomóc zainteresowanym.

Radny - Marek Jędrzejczak – czy zapadły decyzje co do remontu dróg
powiatowych, na ten cel są zabezpieczone środki w budżecie gminy (około 700 tys.
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zł), czy podpisano umowy ? Być może wspólnie z radnymi będą mogły być  wybrane
drogi do remontu ,  prosi o odpowiedź.

Burmistrz - Grzegorz Ambroziak – przypomniał, że już w ubiegłym roku mówili o
propozycjach remontu dróg. Były zgłoszone 3 drogi:  w Śleszynie, w Zagrobach i
Drzewoszkach. Pod te zgłoszenia były prowadzone prace dokumentacyjne  przez
Starostwo. Dodał , że Śleszyn to miejsce otwierania się kolejne firmy „Okowita”,
widzi potrzebę naprawy dróg w tym rejonie, połączenia ciągu komunikacyjnego z
trasą.  Opracowano kosztorys, rozpoczęto procedury przetargowe na remont drogi
w ul. Cmentarnej w Śleszynie.

Radny - Andrzej Szymański –  podniósł temat garaży w rejonie basenu, które
„budował p. Wencel”, może się okazać, że jest zezwolenie na usytuowanie garaży
koło stadionu, natomiast nie rozwiązano  spraw dojazdowych, w tym drogi dojazdowej
 p. poż.  Generalnie brak zagospodarowania tego terenu, stąd występujące problemy,
które należy rozwiązać.  Wokół są bloki,  należy to uwzględnić, mieszkańcy te tematy
podnoszą;
- zaapelował o realizacje zobowiązań przedwyborczych przez Burmistrza, które
przedkładał  „kolędując  przed wyborami”.  Wskazał na ul. Dobrzelińską -
mieszkańcy proszą o remont drogi i chodników.  Wnioskuje i apeluje o naprawę
wymienionej drogi, jak również wycięcie zarośli. Stan nawierzchni tej ulicy bardzo
zły, wręcz tragiczny;

- następne miejsce, którym należy się zając to działki w ul. Narutowicza „
przy  Zakrzewskim” – w szybkim tempie  narasta dzikie wysypisko
(fekalia, papiery, stare wersalki, lodówki, pralki w krzakach).

Policja dokonała kontroli, spisała protokół pozytywny.
 Przeprowadzanie kontroli w tym zakresie jest wprost obowiązkowe.
Wnioskuje  do Przewodniczącej Rady o zajęcie się sprawą.

Po raz kolejny wnosi o wskazanie,  które drogi i chodniki należą do gminy, a które
do Spółdzielni -  na Os. Wyzwolenia, z uwzględnieniem naniesień  na mapie.
Składał pisma w tej sprawie,  do tej pory nie  otrzymał odpowiedzi. Prosi o
informację wraz ze wskazaniem na mapie.

Radna - Teresa Kubicka – mieszkańcy nie zostali poinformowani o planowanym
remoncie drogi  wzdłuż łąk. Nasypano gruzu,  rolnicy nie mogą dojechać do łąk.

Wskazała, że na terenie przy tzw. „Kasztanówce”, na działce gminnej narasta
wysypisko śmieci, bulwersuje to mieszkańców;

- kiedy nastąpi koszenie rowów ? Jak ma wytłumaczyć mieszkańcom, że są
to drogi powiatowe, podatek  rolnicy płacą do gminy;

- na Grabówku – ustawiony pojemnik na śmieci często zarzucony śmieciami,
ostatnio uporządkowany.
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Sołtys sołectwa Wola Popowa - Maria Kozmana –  wskazała na poprawę
estetyki naszego miasta, nikt tego nie podkreśla, a efekt jest widoczny (nowe
skwerki,  zieleńce) Przyjezdni  też  na to wskazują . Uważa, że od 20 lat nie było
takich efektów.

V-ce Przewodniczący Rady - Robert Stasiak –  skierował zapytanie do p.
Skarbnik - jakie były koszty opracowania obu strategii i wykreowania logo?;
- na jednej z sesji pytał o dworzec PKS przy Łąkowej, dostał dziwną odpowiedź.
W zapytaniu chodziło mu o powstające zalewiska przy pasie zieleni, tym samym
oczekujący wchodzą na pas zieleni (chodziło mu o bezpieczeństwo ludzi).

Radny - Bogdan Głuszcz -  był zgłoszony wniosek o nadanie tytułu Honorowego
Obywatela Gminy ks. Dziekanowi , rada na jednej z sesji poparła wniosek- czy
trwają prace w tym zakresie ?

Radny -Roman Ostasz – po raz kolejny otrzymał uchwały które nazwał
„kukułczymi” ,  podrzucone na Sesji. Czy nie można było przedłożyć je na
Komisjach Rady ?

Skarbnik - Emilia Rajewska – na komisjach były przedłożone  projekty 3- ch
uchwał , ostatnia pod koniec posiedzenia. Radni podnieśli się i wyszli, odebrał
radny p. Stasiak i p. Graska.  Na drugi dzień po posiedzeniu Komisji,  za
pośrednictwem  Biura Rady, projekty uchwał zostały radnym dostarczone.

Radny - Marek Jędrzejczak –  zgodził się z wypowiedzią radnego p. Ostasza,
w regulaminie pracy rady jest zapis – kiedy radni powinni otrzymać projekty
uchwał. Otrzymują projekty uchwał dotyczące zmian w budżecie „ z godziny na
godzinę”.

Skarbnik - Emilia Rajewska – na Komisjach Rady – pytali – czy radni wyrażają
zgodę na wniesienie pod obrady sesji dodatkowe projekty uchwał, czy ma to się
odbyć na odrębnej sesji rady. Radni  wyrazili wolę wprowadzenia projektów
uchwał pod obrady dzisiejszej sesji, biorąc pod uwagę okres letni.

Radny – Marek Jędrzejczak – przyznał, że padło zapytanie na komisjach co do
wniesienia pod obrady sesji projektów uchwał. „Rzecz” ma się nie tylko do tej
sesji, stąd i zgłoszenia.

Burmistrz - Grzegorz Ambroziak –  ze względu na terminowość spraw może
wnioskować o sesje tzw. „nadzwyczajne” 2 – 3 razy w miesiącu, można też
skrócić termin zapisany w  Statucie  z 10 na 7 dni dostarczania materiałów na
Sesje Rady.  Być może udałoby się uniknąć takich sytuacji. Wskazał też, że radni
zgodzili się na wprowadzenie projektów uchwał pod obrady sesji głosując
porządek obrad.
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Do p-tu 3.  Podjęcie uchwał w sprawach:

a) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żychlin na rok 2009
oraz zmiany Uchwały Nr XXXIII/171/08 Rady Miejskiej w Żychlinie

     z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Żychlin
    na rok 2009,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian
w budżecie gminy Żychlin na rok 2009 oraz zmiany Uchwały Nr
XXXIII/171/08 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie
uchwalenia budżetu gminy Żychlin na rok 2009.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Rozwoju (3 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”), Rolna (2
głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”), Rewizyjna (3 głosami „za”),
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w
budżecie gminy Żychlin na rok 2009 oraz zmiany Uchwały Nr
XXXIII/171/08 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie
uchwalenia budżetu gminy Żychlin na rok 2009.

Komisja Oświaty -  biorąc wyniki głosowania (2 głosy „za”, 2 „przeciw”) nie zajęła
stanowiska w sprawie projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłoszenie uwag do projektu uchwały.

Radny - Marek Jędrzejczak –  poprosił o wyjaśnienie  poz. 22 -  w załączniku
inwestycyjnym  – modernizacja ciągów pieszych w Parku im. Stachury – dlaczego w
dalszym ciągu mamy wpisaną kwotę 100 tys. zł , podczas gdy przetarg był rozpisany
na mniejszą kwotę ?

Skarbnik – Emilia  Rajewska –  cała  inwestycja jest realizowana ze środków
pochodzących  z kredytów i pożyczek. Rada podejmowała stosowną uchwałę, w
związku z tym kredyt zaciągnięto do wysokości podpisanej umowy (68 tys. 208 zł).
Zaplanowane środki w budżecie , bez zgody rady, nie będą przeznaczone na inny cel.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie
wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żychlin na rok 2009 oraz zmiany
Uchwały Nr XXXIII/171/08 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 grudnia 2008 r.
w sprawie uchwalenia budżetu gminy Żychlin na rok 2009.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie
gminy Żychlin na rok 2009 oraz zmiany Uchwały Nr XXXIII/171/08 Rady
Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu
gminy Żychlin na rok 2009 głosowało - 8 radnych,
„przeciw” - 1 radny,
„wstrzymało się” - 3 radnych.
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Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XLI/204/09 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

b) zmiany Uchwały Nr XXXV/187/09 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia
25 lutego 2009 r. w sprawie przeznaczenia środków finansowych na
uruchomienie służb ponadnormatywnych Policji na terenie Gminy
Żychlin,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr
XXXV/187/09 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 25 lutego 2009 r. w sprawie
przeznaczenia środków finansowych na uruchomienie służb
ponadnormatywnych Policji na terenie Gminy Żychlin.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Rolna (3 głosami „za”), Rewizyjna (3
głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany
Uchwały Nr XXXV/187/09 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 25 lutego 2009
r. w sprawie przeznaczenia środków finansowych na uruchomienie służb
ponadnormatywnych Policji na terenie Gminy Żychlin.
Komisja Oświaty – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie uwag do projektu uchwały.

Burmistrz - Grzegorz Ambroziak – prosił o zmianę zapisu w paragrafie 2 projektu
porozumienia  poprzez dodanie zapisu, że środki finansowe, o których mowa w
paragrafie  1 przeznacza się na wynagrodzenia dla policjantów Komendy Powiatowej.
Zmianę zapisu zaproponował miejscowy komendant policji, po to by funkcjonariusze
powiatowej komendy pomagali w pracy służb patrolowych w gminie. W uzgodnieniu
z  radnymi i radcą prawnym wprowadzono zapis  „ dla policjantów” z pominięciem
zapisu „Komendy Powiatowej”.

Radny – Andrzej Szymański – poparł  powyższy wniosek. Nasuwa się myśl - stało to
się modne   w gminach  i być może bardziej opłacalne - zakup sprzętu,  typu „kłady”.
Warto  zastanowić się nad tym tematem. Zgłosił wniosek o rozważenie  zakupu
„środka letniego”.

Burmistrz – Grzegorz Ambroziak – ideą przeznaczenia środków dla policji było
zwiększenie patroli pieszych ( nie zmotoryzowanych). Środki mają wystarczyć do
końca b. roku.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany
Uchwały Nr XXXV/187/09 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 25 lutego 2009r.
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w sprawie przeznaczenia środków finansowych na uruchomienie służb
ponadnormatywnych Policji na terenie Gminy Żychlin (wraz z propozycją
zmiany w paragrafie 2 projektu porozumienia).

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/187/09
Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 25 lutego 2009r. w sprawie przeznaczenia
środków finansowych na uruchomienie służb ponadnormatywnych Policji na
terenie Gminy Żychlin głosowało - 12 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XLI/205/09 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

c) wyrażenia/nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie
gminy środków stanowiących fundusz sołecki,

Przewodnicząca Rady odczytała 2 projekty uchwał, które radni otrzymali wraz z
materiałami na sesję rady:

- w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków
stanowiących fundusz sołecki;

- w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy
środków stanowiących fundusz sołecki.

Poprosiła przewodniczących Komisji Rady o przedłożenie opinii.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Rozwoju  - w wyniku głosowania ( 2 głosy „za”, 2 „przeciw”) – nie zajęła
stanowiska, członkowie komisji wypowiedzą się indywidualnie na sesji rady.
Komisja Rolna – nie zajęła stanowiska, członkowie komisji wypowiedzą się
indywidualnie na sesji rady.
Komisja Rewizyjna (2 głosami „za”, 1 „przeciw”) pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie środków
stanowiących fundusz sołecki.
Komisja  Oświaty (2 głosami „za”, 1 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”)
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.

Przewodnicząca Rady – Zofia Pilarska podkreśliła, że mamy przedłożone
a) 2 projekty uchwał: w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie

w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki oraz
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drugi projekt w sprawie    nie wyrażenia zgody na podpisanie umowy
dotacji z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki
Wodnej w Łodzi oraz zaciągnięcia zobowiązania wekslowego,

wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących
fundusz sołecki. Może nie do końca jest to zgodne z porządkiem obrad, ale z
uwagi na to, że środki dotyczą rad sołeckich, sołtysi są obecni na sali obrad,
przed podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia, bądź nie wyrażenia zgody
bardzo prosi o zajęcie stanowiska sołtysów.
Przy czym nadmieniła, że sołtysi mają pewne doświadczenie w tym zakresie,
ponieważ w latach poprzednich dysponowali funduszami sołeckimi.

Radny - Bogdan Głuszcz –  uważa, że w pierwszej kolejności należy państwa
sołtysów poinformować o zasadach korzystania z tego funduszu. Jeśli
państwo sołtysi nie otrzymali informacji w tym temacie, to prosi o zrobienie
tego. Państwo sołtysi będą mogli się określić czy chcą korzystać z tego
funduszu, czy też nie korzystać. Wg niego,  jest to sprawa dość drażliwa,
kwoty nie są pokaźne, stąd też należy powiedzieć o sposobie gospodarowania
środkami, rozliczania się, składania projektów, obowiązujących  terminach,
itd.

Vice Przewodniczący Rady - Robert Stasiak –  przygotował materiał na ten
temat, odczytał i skomentował ustawę.
Rządowy projekt zmian przewiduje, że od 01.04.09 rady gmin będą mogły
tworzyć fundusze sołeckie,  sołectwa otrzymają środki na finansowanie
niewielkich ale istotnych działań dla społeczności wiejskiej. Samorządy
wiejskie będą mogły pozyskiwać za pośrednictwem funduszu środki na
przedsięwzięcia, które zgłoszone - jako inicjatywa mieszkańców, będą
zadaniami własnymi gminy. Muszą one służyć poprawie warunków życia
mieszkańców i być zgodne ze strategią rozwoju gminy. Gminy będą mogły
odzyskać część kwoty w formie dotacji celowej w zależności od wysokości
dochodów od 10 do 30 % wydatkowanych środków. Projekt ustawy zakłada
zwiększone uprawnienia jednostek pomocniczych jak również ich organów ,
ujednolicenie przepisów w tym zakresie. Przyznanie przewodniczącym
organów wykonawczych prawa czynnego uczestniczenia w pracach rady
gminy poprzez wyrażanie opinii. Ogólnie biorąc chodzi o spowodowanie
zaktywizowania społeczności wiejskiej, ale środki mają być przeznaczone nie
jak uprzednio było (np. na narzędzia wiejskie) ale na realizację zadań
własnych gminy. Są to środki w granicach od 5 tys. zł do 27 tys. zł . Podał
przykłady: pomalowanie świetlicy,  czyszczenie rowów, wkład własny w
pozyskiwaniu środków zewnętrznych. Środki mogą być wykorzystanie w
zależności od potrzeb danego sołectwa, ale nie mogą to być przedsięwzięcia,
które nie służą społeczności lokalnej. Dalsze przykłady: tablice ogłoszeń –
służące informacji dla mieszkańców. Wskazał też na zapisy proceduralne
określone w ustawie, takie jak  np. stosowny wniosek złożony do Burmistrza.
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Dodał również, że zmiany ustawowe poparły wszystkie Kluby parlamentarne:
PO, PIS, PSL, SLD i itd.

Sołtys sołectwa Wola Popowa - Maria Kozmana – zapytała o wysokość
środków przypadająca na dane sołectwo. Zaproponowała też  rozważenie
przekazania środków w całości  na dane sołectwo, celem zrealizowania
określonego zadania. W ten sposób nastąpi kumulacja środków  z korzyścią
dla wybranego sołectwa.

Skarbnik -Emilia Rajewska –  powiedziała, że proponowanych działań przez
p. sołtys  podejmować nie można. Następnie podała szacunkowe kwoty na
poszczególne sołectwa.
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokółu.

Radny - Bogdan Głuszcz – prosi o przedstawienie – jak technicznie wygląda
dysponowanie funduszem ?

- w jaki sposób rady sołeckie będą mogły z tego funduszu korzystać, na
jakich zasadach ?

- czego ma dotyczyć ich projekt, a czego nie ?

Państwo sołtysi muszą być zorientowani , np. o tym, że należy złożyć
stosowny wniosek do burmistrza gminy.

Radca Prawny - Waldemar Kardasz – mówił o tym również radny Pan
Stasiak. Sołectwo nie otrzymuje środków bezpośrednio do dyspozycji, np. na
rachunek własny. Jest wyodrębniony fundusz w samym budżecie, co nie
znaczy, że w takiej wysokości w jakiej zostanie wyodrębniony, będzie w pełni
wykorzystany na dane sołectwo. Sołectwa mają obowiązek złożenia wniosku,
nie na dowolny cel (np. maszyny) tylko na zadania własne gminy, czyli
zaspakajanie potrzeb zbiorowych społeczności danego sołectwa. Wniosek
„idzie” do Burmistrza, który poddaje pod analizę. W przypadku odrzucenia
wniosku i odwołań wróci do państwa radnych. Jeśli zostanie rozpatrzony
pozytywnie również będzie podlegał rozliczeniu. Nie jest tak, że dysponentem
środków jest nadal rada sołecka. Kontrolę w tym zakresie sprawuje burmistrz.

Radny - Andrzej Szymański – nie próbujmy przerażać sołtysów, oni wiedzą
jakie są potrzeby na danym sołectwie, w jaki sposób dzisiaj można je
wykorzystać.  Podjęcie uchwały jest konieczne, jest to jeden z elementów
procedury określonej w ustawie. Jeśli państwo sołtysi są zaskoczeni
propozycją, to źle się stało, że podejmujemy decyzję w dniu dzisiejszym.

Radca Prawny – Waldemar Kardasz – wyjaśnił, że 30 czerwca br. jest
obligatoryjnym terminem podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
wyodrębnienie w budżecie środków, bądź nie wyodrębnienie.
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Radny – Andrzej Szymański – kontynuując wypowiedź – biorąc pod uwagę
wyjaśnienia radcy – obligatoryjny termin podjęcia uchwały w sprawie
wyrażenia wyodrębnienia w budżecie środków przez radę do 30.06.br –
wierzy w to, że sołtysi sobie poradzą, wiedzą o tym, że np. mają do
oczyszczenia kawałek rowu, naprawy . Jest za podjęciem uchwały w sprawie
wyrażenia zgody na wyodrębnienie środków.

Radna Teresa Kubicka, zarazem sołtys sołectwa Dobrzelina – jeśli my nie
weźmiemy środków, zostaną w budżecie, jeśli nie wykorzystamy – też zostaną
w budżecie.

Radny - Krzysztof Stefaniak – polemizując w stosunku do wypowiedzi
radnej, powiedział, że na razie tych pieniędzy nie ma. W projekcie uchwały
jest zawarta sugestia do pana burmistrza żeby zabezpieczył środki w
przyszłym budżecie w wysokości 151 281,11 zł.
Sejm podjął ustawę, ale środków za tym nie ma. Jeśli podejmiemy uchwałę, to
środki w budżecie ma znaleźć p. burmistrz. Jeśli znajdzie i rada zaakceptuje w
projekcie budżetu, to te środki będą. Jak to się ma do rzeczywistości -
przykład sołectwa Zagroby, gdzie planowany jest remont drogi, której
praktycznie nie ma. Co mogą zrobić za kwotę  4.500 zł ? Sołectwo Dobrzelin
– 27 tys. zł (największa kwota). Do „jednego worka” tego nie możemy
wrzucić, tak jak sugerowała p. sołtys.  Dla mieszkańców wsi wiele się robi.
Jeśli mizerne środki, to może lepiej je skomasować i zrobić coś konkretnego.
Dlatego też nie zagłosuje nad uchwałą o wyodrębnieniu środków w budżecie.

Radna Teresa Kubicka, zarazem sołtys sołectwa Dobrzelina – p. Stefaniak
w ub. roku mówił o podniesieniu podatków o 5 %, w tym roku o 10 %, a ile za
2 lata podniesie podatek ? Dane  z roku 2007 wskazują dochód w wysokości
23 mln.  zł z gospodarstw. Dobrzelin jest dużym sołectwem, ma 17 ulic. Pyta
się – kiedy robiono tam drogę , oznakowania ? Dziś „kłóci” się o dzikie
wysypisko śmieci, uważa, że nie powinno tak być. Fundusz sołecki widzi za
przydatny. Dlaczego robi się wszystko dla miasta ? W sprawie funduszu
sołtysi winni być konsultantami, przykładowo,  na spotkaniu „Solidarna
Gmina”, odbyło się takowe. Podała przykład sprzedaży boiska sportowego w
Dobrzelinie p. Wodzyńskiemu  Mając fundusz być może sprawa potoczyła by
się inaczej.

Skarbnik Gminy – Emilia Rajewska – odnośnie wymienionej kwoty przez
p. radną, podała, że dochody budżetu gminy w ogólnej kwocie wynoszą
 24 mln. zł.

Burmistrz - Grzegorz Ambroziak – poczuł się wręcz obrażony słowami
p. radnej. Podał przykłady finansowania przedsięwzięć na terenach wiejskich:
plac zabaw w Dobrzelinie –27 tys. zł, świetlica w Drzewoszkach – pozysk
środków unijnych 150 tys. zł, modernizacja wspólnie z powiatem dróg – koszt
kilkadziesiąt tysięcy  złotych. Proszę nie mówić o podziale wsi i miasta.
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Uważa, że to co zrobiono dla wsi, to wielki skok. Proszę mi wymienić lata, w
których zrobiono tyle dla wsi. Poczuł się obrażony tymi słowami. Mało tego,
podał inne przykłady – wygrywamy projekty, organizujemy np.: „Aktywni na
wsi”. Na palcach jednej ręki można policzyć sołectwa, które zgłosiły się do
tego konkursu, żeby spożytkować środki . Wymienił – sołectwo Biała,
Śleszyn, Grzybów, Chochołów. Te pieniądze na wieś „idą”, wskazał również
halę sportową, świetlicę w Drzewoszkach. Nie jest przeciwny funduszowi
sołeckiemu. Ale minie jeszcze ze 3 lata, zanim inicjatywa będzie na tyle duża,
żeby spożytkować te pieniądze.

Sołtys Sołectwa Buszków – Szymańska Danuta -  wypowiedziała się za
funduszem . W jej sołectwie jest świetlica, wymaga gruntownego remontu,
zdewastowany płot, zaniedbany teren.  Uważa, że środki z funduszu mogą jej
w tym pomóc.

Zastępca Kierownika Ref. OP - Marianna Sobierańska – jest osobą, która
znała zasady finansowania poprzednich funduszy sołeckich (być może sołtysi
pamiętają). Ta obecna ustawa, sucha, krótka zawiera wiele niejasności w
stosunku do poprzednich zasad. Różnica zasadnicza, nie będzie
przekazywania środków na konta sołectw i dysponowania nimi przez
upoważnione przez sołectwo osoby. Nadal dysponentem będzie Burmistrz.
Jeśli dziś rada podejmie uchwałę o wyodrębnieniu środków, to następstwem
będą dalsze procedury. Przede wszystkim obowiązek złożenia wniosku (wzór
nie został określony przez ustawodawcę) przez sołectwo z określeniem
realizacji zadania służącego poprawie warunków życia mieszkańców.
Wniosek musi być zgodny ze strategią rozwoju gminy. Obsługa finansowa
również leży po stronie Urzędu.

Vice Przewodniczący Rady - Robert Stasiak -  my się tak zastanawiamy,
robimy wielką „aferę” o środki w łącznej wysokości 151 tys. zł. My, na
każdej sesji przesuwamy dużo więcej na inne zadania.  Musi powiedzieć, że
nie są to wszystkie środki, które „państwo”  otrzymają z budżetu, to są środki
dodatkowe. Gmina nadal jest zobowiązana remontować drogi, chodniki itd. Są
to środki do dyspozycji sołectw z określeniem przez sołectwa – na co je
wydać. My, przesuwamy mnóstwo środków, pamięta taką sesję, gdzie  200
tys. zł otrzymał jeden z kierowników jednostki organizacyjnej i nie wiedział o
tym. 151 tys.  zł – „nie ma o co kopii kruszyć”. Chodzi o wprowadzenie
elementu samorządności. Są to niewielkie środki. Problem jest taki, i to trzeba
jasno powiedzieć, że administrowanie środkami leżeć będzie po stronie
Urzędu, księgowość będzie miała dodatkową pracę, i podejrzewa, że jest to
główny powód tego, żeby „państwo” nie mogli dysponować środkami.
Księgowość jest bardzo obciążona pracą, być może Burmistrz winien
rozważyć dodatkowy etat. Rozmawiał z jedną dziewczyna, drugą, trzecią –
wszystkie wskazywały na obciążenia pracą. Można przemyśleć organizację
pracy wewnątrz referatu. To nie są duże pieniądze, a wprowadzają pewien
element władzy państwa. Uważa, że jest to zasadne, będzie głosował „za”.
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Sołtys Sołectwa Kaczkowizna – Władysław Ledzion – uważa, że można
sprzedać część działki przy świetlicy wiejskiej, chętnie kupi p. Strzelecki,
były by środki na inne cele;

- wskazał też na zły stan nawierzchni drogi powiatowej – wymaga
remontu;

- odnośnie funduszu – byłby „za”, mając np.10 tys. zł, może przeznaczyć
je na wieś.

Burmistrz – Grzegorz Ambroziak - chciałby żeby państwo mieli pewną
świadomość. Są określone środki z podziałem na poszczególne sołectwa, one
będą służyły pobudzaniu inicjatywy oddolnej, aktywności. Jeśli państwo
będziecie chcieli skonsumować środki, to,  będziecie musieli wymyślić „coś”,
co będzie służyło całej społeczności. Np. jeśli będzie to remont świetlicy, to
zapewnia, że tych pieniędzy nie wystarczy. Musimy się skupiać na
inicjatywach, które pobudzą tę wspólnotę do wspólnego  działania.
Przy decyzji - na co wydać pieniądze, bardzo prosi i wprost mobilizuje do tego, by
były to wspólne inicjatywy, „rzeczy”, które mobilizują mieszkańców , by można było
wspierać środkami indywidualnymi. Będzie -  21 odrębnych budżetów do realizacji,
wymagało to będzie sporo pracy, tak jak radny powiedział  obciążonych pracowników.
Wyraził zdziwienie, co do takiej „interwencji” ze strony radnego. Traktuje to jako
pewną ciekawostkę. Skupcie się państwo nad tym, żeby dane działanie było
skierowane dla ogółu mieszkańców. Jeśli będziemy się skupiać na sprawach takich jak
pomalowanie świetlicy, może się okazać, że nie będzie komu to robić, bo na to musi
być faktura. Wyłączyłby tutaj Dobrzelin, to sołectwo może „coś” zrobić, inni
dysponując znacznie mniejszymi kwotami, muszą wykazać wiele zachodu. Dodał, że
będą pomagać. Nawet nie chodzi tutaj o wartość ogólną – 151 tys. zł, bo to jest promil
w budżecie, ale o to, że w przyszłości mogą powstać określone „scysje” między
państwem. Przy niewielkiej kwocie, mogą być np. 4 pomysły, dojdzie to tego, że te
pieniądze będą zamrożone na rok.

Skarbnik – Emilia Rajewska – dziś tak gorąco dyskutujemy nad podjęciem uchwały
o utworzeniu, bądź nie utworzeniu funduszu sołeckiego. Aktywni są państwo by
utworzyć ten fundusz, stąd pytanie – gdzie państwo byli, wówczas gdy - co roku do 30
października zgłaszane są wnioski do projektu budżetu. Nie przypomina sobie, by
przez okres jej pracy ,takowy wniosek był złożony przez sołtysa.

Radny – Marek Jędrzejczak – jasno powiedziano, że jeśli sołectwa nie wykorzystają
środków, pozostaną w budżecie. 151 tys. zł, nie jest dużo. Ustawodawca
wprowadzając ustawę chciał właśnie zaktywizować społeczność wiejską. Dajmy
szansę!

Radna – Teresa Kubicka – już wcześniej opowiedziała się „za”. Uważa, że ona sama
i inni sołtysi są wstanie zaktywizować mieszkańców. Spróbujmy to wykorzystać, dać
szansę na jeden rok, bo taki jest projekt uchwały i zapisy ustawowe.
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Zastępca Burmistrza – Zbigniew Gałązka – zwrócił uwagę na szkolnictwo, była
praktyka sprawiedliwego podziału na wszystkie szkoły, efektem było wykonywanie
drobnych prac, typu wymiany paru szt. okien. Obecnie przyjęto zasadę kumulacji
środków z wykorzystaniem na jeden obiekt szkoły, efekty są widoczne. To samo
można odnieść do sołectw. Mając 151 tys. zł można zrobić konkretną rzecz na danym
sołectwie.

Radny – Marek Jędrzejczak – jeszcze raz podkreślił, że tu nie chodzi o wysokość środków,
ale o aktywizację środowisk wiejskich. Nie jest powiedziane, że tylko taką wysokość środków
otrzymają. Jeśli  będzie potrzeba , rada na pewno podejmie decyzję o pomocy. Dajmy szansę!

Przewodnicząca Rady – Zofia Pilarska – zamknęła dyskusję, przystąpiła do głosowania.
Państwo radni otrzymali dwa projekty uchwał:
- w jednym mówi się o wyrażeniu zgody,
- a,  w drugim o nie wyrażeniu zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy
       środków stanowiących fundusz sołecki.
Zgodnie art. 1 ust. 1 ustawy o funduszu sołeckim rada gminy podejmuje
uchwałę, w której wyraża zgodę albo nie wyraża zgody na wyodrębnienie
funduszu w roku budżetowym.

W związku z powyższym, poprosiła radnych o głosowanie w sposób
wykluczający, nad wyrażeniem bądź nie wyrażeniem zgody na wyodrębnienie
w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.

Radni nie wnieśli zastrzeżeń.

Za projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w
budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki
głosowało -  6 radnych,
Za nie wyrażeniem zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków
stanowiących fundusz sołecki głosowało -  5 radnych,
„wstrzymało się” -  1 radny.

Przewodnicząca Rady umotywowała dlaczego wstrzymała się podczas
głosowania, otóż widziała naocznie realizację zadań z funduszu sołeckiego w
poprzednim okresie. Była również  pracownikiem Urzędu, stąd też jej
decyzja.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę w sprawie
wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz
sołecki.

Uchwała Nr XLI/206/09 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Od godz. 16:55 obecnych na sali obrad 8 radnych – wyszli radni: Mieczysław
Studziński, Andrzej Szymański, Krzysztof Stefaniak, Józef Kowalski.
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Radny Mieczysław Studziński swoją nieobecność do końca obrad sesji uzgodnił z
Przewodniczącą Rady.

b) ustanowienia logo Gminy Żychlin,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie ustanowienia logo
Gminy Żychlin.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Rolna (3 głosami „za”), Rewizyjna (2
głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”), pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie ustanowienia logo Gminy Żychlin.

Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie uwag do projektu uchwały.
Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie
ustanowienia logo Gminy Żychlin.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie ustanowienia logo Gminy Żychlin
głosowało - 7 radnych,
„przeciw” -  0 radnych,
„wstrzymało się” -  1 radny.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XLI/207/09 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Od godz. 17:00 obecnych 9 radnych. Na salę obrad powrócił radny Józef Kowalski.

c) przyjęcia „Strategii wizerunku Żychlina. Żychlin - miasto z
pulsem",

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii
wizerunku Żychlina. Żychlin - miasto z pulsem".

OPINIE KOMISJI:

Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Rolna (3 głosami „za”), Rewizyjna (2
głosami „za” przy 1 „wstrzymującym”), pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały
w sprawie przyjęcia „Strategii wizerunku Żychlina. Żychlin - miasto z pulsem".
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Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie uwag do projektu uchwały.
Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie
przyjęcia „Strategii wizerunku Żychlina. Żychlin - miasto z pulsem".

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii wizerunku Żychlina.
Żychlin - miasto z pulsem" głosowało - 9 radnych,
„przeciw” - 0 radnych,
„wstrzymało się” - 0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XLI/208/09 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Od godz. 17:05 obecnych 10 radnych. Na salę obrad powrócił radny Krzysztof
Stefaniak.

d) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych
Gminy Żychlin,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii
Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Żychlin.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Rozwoju – członkowie komisji wypowiedzą się indywidualnie na sesji
rady.
Komisja Rolna (3 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Komisja Rewizyjna – członkowie komisji wypowiedzą się indywidualnie na sesji
rady.
Komisja Oświaty – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie uwag do projektu uchwały.
Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie
przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Żychlin.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania
Problemów Społecznych Gminy Żychlin głosowało - 10 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
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„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XLI/209/09 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

e) przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
Gminy i Miasta Żychlin" zatwierdzonego Uchwałą Nr
214/XXXIX/2001 Rady Gminy i Miasta Żychlin z dnia 30 lipca
2001 r.,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do
sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego Gminy i Miasta Żychlin" zatwierdzonego Uchwałą Nr
214/XXXIX/2001 Rady Gminy i Miasta Żychlin z dnia 30 lipca 2001 r.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Rolna (3 głosami „za”), Rewizyjna (2
głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym”) pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy i  Miasta
Żychlin" zatwierdzonego Uchwałą Nr 214/XXXIX/2001 Rady Gminy i Miasta
Żychlin z dnia 30 lipca 2001 r.
Komisja Oświaty  - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie uwag do projektu uchwały.
Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie
przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego Gminy i Miasta Żychlin" zatwierdzonego
Uchwałą Nr 214/XXXIX/2001 Rady Gminy i Miasta Żychlin z dnia 30 lipca
2001 r.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy
i Miasta Żychlin" zatwierdzonego Uchwałą Nr 214/XXXIX/2001 Rady Gminy
i Miasta Żychlin z dnia 30 lipca 2001 r. głosowało - 10 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XLI/210/09 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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f) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żychlin na rok 2009
oraz zmiany Uchwały Nr XXXIII/171/08 Rady Miejskiej w
Żychlinie z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu
gminy Żychlin na rok 2009.

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian
w budżecie gminy Żychlin na rok 2009 oraz zmiany Uchwały Nr
XXXIII/171/08 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie
uchwalenia budżetu gminy Żychlin na rok 2009.

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie uwag do projektu uchwały.
Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie
wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żychlin na rok 2009 oraz zmiany
Uchwały Nr XXXIII/171/08 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 grudnia 2008 r.
w sprawie uchwalenia budżetu gminy Żychlin na rok 2009.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie
gminy Żychlin na rok 2009 oraz zmiany Uchwały Nr XXXIII/171/08 Rady
Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu
gminy Żychlin na rok 2009 głosowało - 8 radnych,
„przeciw” - 0 radnych,
„wstrzymało się” - 2 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XLI/211/09 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

g) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na realizację zadania
inwestycyjnego pn.: „Rozbudowa infrastruktury technicznej –
Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. 1-go Maja i we wsi Pasieka –
część II” zaplanowanego w budżecie Gminy Żychlin na 2009 r.,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu
długoterminowego na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Rozbudowa
infrastruktury technicznej – Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. 1-go Maja i we wsi
Pasieka – część II” zaplanowanego w budżecie Gminy Żychlin na 2009 r.

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie uwag do projektu uchwały.

Radny - Robert Stasiak – dlaczego zaciągamy kredyt w Mazowieckim Banku
Regionalnym ?
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Skarbnik – Emilia Rajewska – bank został wyłoniony w  drodze przetargu.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie
zaciągnięcia kredytu długoterminowego na realizację zadania inwestycyjnego pn.:
„Rozbudowa infrastruktury technicznej – Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. 1-go
Maja i we wsi Pasieka – część II” zaplanowanego w budżecie Gminy Żychlin na
2009 r.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego
na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Rozbudowa infrastruktury technicznej –
Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. 1-go Maja i we wsi Pasieka – część II”
zaplanowanego w budżecie Gminy Żychlin na 2009 r. głosowało - 9 radnych,
„przeciw” - 0 radnych,
„wstrzymało się” - 1 radny.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XLI/212/09 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

h) wyrażenia zgody na podpisanie umowy dotacji z Wojewódzkim
Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi
oraz zaciągnięcia zobowiązania wekslowego,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
podpisanie umowy dotacji z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i
Gospodarki Wodnej w Łodzi oraz zaciągnięcia zobowiązania wekslowego.

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie uwag do projektu uchwały.
Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie
wyrażenia zgody na podpisanie umowy dotacji z Wojewódzkim Funduszem
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi oraz zaciągnięcia zobowiązania
wekslowego.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie umowy
dotacji z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w
Łodzi oraz zaciągnięcia zobowiązania wekslowego głosowało - 10 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XLI/213/09 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Do p-tu 4. Przyjęcie sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 r." oraz
„Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii".

Wszystkie Komisje przyjęły sprawozdanie z realizacji „Gminnego Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 r.” oraz
„Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii”.

Radny - Marek Jędrzejczak –  zapytał – o praktyczna stronę realizacji zadania  -
dopłat  dokonywanych przez  Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej  do
obiadów dla dzieci z poszczególnych szkół ?

Barbara Sitkiewicz – Kierownik MGOPS w Żychlinie –  występują o określona
kwotę środków do komisji, otrzymują  środki i dalej przekazują do szkół.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia sprawozdania.

Za przyjęciem sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 r.” oraz „Gminnego Programu
Przeciwdziałania Narkomanii” głosowało  - 9 radnych,
„przeciw” - 0 radnych,
„wstrzymało się” - 1 radny.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie sprawozdania.

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do p-tu 5. Przyjęcie planu pracy Rady na II półrocze 2009 r.

Wszystkie Komisje przyjęły plan pracy Rady na II półrocze 2009 r.

Do przedłożonego planu pracy Rady nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia planu pracy Rady na II półrocze
2009 r.

Za przyjęciem planu pracy Rady na II półrocze 2009 r. głosowało  - 10 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy Rady na II półrocze 2009 r.

Plan pracy Rady na II półrocze 2009 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Do p-tu 6. Przyjęcie planów pracy Komisji Rady na II półrocze 2009 r.

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących poszczególnych Komisji o
przedstawienie planów pracy Komisji na II półrocze 2009 r.

1. Roman Ostasz - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił plan pracy
Komisji na II półrocze 2009 r.

Do przedstawionego planu pracy nie zgłoszono żadnych uwag.

Za przyjęciem planu pracy Komisji Rewizyjnej na II półrocze 2009 r.
głosowało - 10 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się”  -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na
II półrocze 2009 r.

Plan pracy Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Od godz. 17:30 obecnych 9 radnych. Wyszedł radny Bogdan Głuszcz.

2. Teresa Kubicka – w zastępstwie Przewodniczącego Komisji Rolnej
przedstawiła plan pracy Komisji na II półrocze 2009 r.

Do przedstawionego planu nie zgłoszono żadnych uwag.

Za przyjęciem planu pracy Komisji Rolnej na II półrocze 2009 r.
głosowało -   9 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się”  -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy Komisji Rolnej na
II półrocze 2009 r.

Plan pracy Komisji Rolnej stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

3. Jadwiga Melcher - Przewodnicząca Komisji Rozwoju przedstawiła plan pracy
Komisji na II półrocze 2009 r.

Do przedstawionego planu nie zgłoszono żadnych uwag.

Za przyjęciem planu pracy Komisji Rozwoju na II półrocze 2009 r.
głosowało - 9 radnych,
„przeciw” - 0 radnych,
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„wstrzymało się”  - 0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy Komisji Rozwoju na
II półrocze 2009 r.

Plan pracy Komisji Rozwoju stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

4. Elżbieta Tarnowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty przedstawiła plan
pracy Komisji na II półrocze 2009 r.

Do przedstawionego planu nie zgłoszono żadnych uwag.

Za przyjęciem planu pracy Komisji Oświaty na II półrocze 2009 r.
głosowało - 8 radnych,
„przeciw” - 0 radnych,
„wstrzymało się”  - 0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty na
II półrocze 2009 r.

Plan pracy Komisji Oświaty stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do p-tu 7. Informacja z pracy Burmistrza Gminy Żychlin za okres od
8 maja 2009 r. do 10 czerwca 2009 r.

Uwag do przedłożonej informacji nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła do wiadomości informację
z pracy Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 8 maja 2009 r. do  10 czerwca
2009 r.

Informacja ta stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do p-tu 8. Odpowiedzi na zapytania.

Burmistrz – Grzegorz Ambroziak – nie ma zainteresowanego p. Andrzeja
Szymańskiego, w związku z tym pominie odpowiedzi na zadane pytania.

Odpowiadając radnemu p. Robertowi Stasiak – podał koszty opracowań: Strategii
Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Zychlin - 14.000 zł ; Strategia
wizerunku Zychlina – 3.000 zł; logo Gminy Zychlin – 5.800 zł ( 6.000 zł).
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Odpowiadając radnemu p. Bogdanowi Głuszcz – odnośnie Honorowego Obywatela
Gminy  –   nawiązano  kontakt z wnioskodawcami, czyli radą parafialną i księdzem,
temat został pod względem organizacyjnym omówiony. Proponuje sesję z jednym
punktem, z  pominięciem „zapytań i wolnych wniosków”. Uroczyste nadanie tytułu w
miesiącu październiku.
Poprosił  radę,  o to, by zostały opracowane jednolite procedury postępowania w
sprawach o nadanie tytułu Honorowego Obywatela Gminy Żychlin.

Zastępca Kierownika Ref .OP -Marianna Sobierańska – przed sesją rady otrzymała
informację od rady parafialnej,  ks. Dziekan prosi, by  nadanie tytułu odbyło się
podczas uroczystości z okazji Święta 11 Listopada.

Burmistrz - Grzegorz Ambroziak – poprosił radnych o spotkanie i omówienie
tematu.

Do p-tu 9. Sprawy różne.
Przewodnicząca Rady odczytała pisma, jakie wpłynęły do Rady Miejskiej w
Żychlinie:

- pismo ZGK - odpowiedź do p. Garboś;
- pismo ZGK odpowiedź do p. Tasarz. Dodała, że w rozmowie telefonicznej ,

p. Tasarz wyraziła niezadowolenie z udzielonej odpowiedzi, padło też nazwisko radnej
p. Kubickiej. Ustaliła spotkanie z zainteresowaną na dzień 8 lipca   2009 r.;

- podanie  państwa Wodzyńskich o umorzenie podatku od nieruchomości.
Podanie zostanie przekazane do załatwienia wg właściwości Burmistrzowi
Gminy Żychlin.

Odnośnie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Żychlin – powróci do tego
tematu.

Burmistrz - Grzegorz Ambroziak –  poinformował radnych, że 23 czerwca 2009 r.
wspólnie z przewodniczącą rady uczestniczyli w posiedzeniu Zgromadzenia
Wspólników TPS w Zgierzu , wizytowano też obiekty budowlane. Spisano akt
notarialny , jest zgoda na przystąpienie gminy do TBS- u, jak również zaciągnięcia
kredytu do wysokości 3 mln. zł na budowę bloków w Żychlinie. W spotkaniu
uczestniczyli również wykonawcy robót, projektanci.

Radny - Robert Stasiak – niepokojące , jego zdaniem,  jest apodyktyczny sposób
zarządzania pracownikami w Urzędzie. Odniósł wrażenie, że nie mogą swobodnie
rozmawiać z radnymi.

Burmistrz – Grzegorz Ambroziak – nie zgodził się z tym stwierdzeniem, preferuje
zarządzanie poziome, kierownicy zarządzają wg własnych działań, nie narzuca
sposobu zarządzania. Odnośnie Ref. Finansowego, uważa, że p. Skarbnik  wykazuje
wręcz  nadopiekuńczość, być może wynika to z tego, że przed awansem była
pracownikiem tegoż referatu. Spotyka się z określona grupą kierowniczą, na zasadzie
wymiany poglądów, wręcz „burzy mózgów” wypracowywane są strategiczne  kierunki
działań.
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Do p-tu 10. Przyjęcie Protokołu Nr XXXIX/09 z dnia 19 maja 2009 r. i
Protokołu Nr XL/09 z dnia 5 czerwca 2009 r.

Do powyższych protokołów nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia protokołów.

1. Za przyjęciem Protokołu Nr XXXIX/09 z dnia 19 maja 2009 r.
    głosowało - 9 radnych
    „przeciw” - 0 radnych
    „wstrzymało się” - 0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę.

2. Za przyjęciem Protokołu Nr XL/09 z dnia 5 czerwca 2009 r.
    głosowało - 9 radnych
    „przeciw” - 0 radnych
    „wstrzymało się” - 0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę.

Do p-tu 11. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim zebranym za udział w Sesji
Rady.

Zamknęła XLI Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie.

                                                                             Przewodnicząca Rady Miejskiej
                                                                                            /-/Zofia Pilarska

Protokolant:

M. Charążka
M. Sobierańska
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